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 Protokół Nr 1/2025 

z posiedzenia Komisji Rolnictwa, Leśnictwa  

i Ochrony Środowiska  

z dnia 22 stycznia 2025 roku  

 

Punkt 1. Otwarcie posiedzenia Komisji.  

 

Pan Przewodniczący Komisji otworzył posiedzenie Komisji Rolnictwa, Leśnictwa  

i Ochrony Środowiska, które rozpoczęło się o godzinie 15.00. Następnie powitał 

członków Komisji oraz gości uczestniczących w posiedzeniu Komisji. 

 

Stan 5/5 

Przewodniczący Komisji Pan Henryk Flis 

Protokołowała Dorota Huber 

 

Punkt 2. Zatwierdzenie porządku obrad 

 

Pan Przewodniczący Komisji przedstawił proponowany porządek posiedzenia: 

 

1. Otwarcie posiedzenia Komisji. 

2. Zatwierdzenie porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu Nr 6 z 11 grudnia 2024 roku. 

4. Działalność Społecznej Straży Rybackiej. 

5. Sprawy bieżące. 

6. Zamknięcie posiedzenia Komisji 

 

Pan Przewodniczący Komisji zapytał, czy są uwagi do przedstawionego porządku 

posiedzenia. Wobec braku uwag zapytał, kto z Członków Komisji jest za przyjęciem 

zaproponowanego porządku posiedzenia.  

 

„za” głosowało – 5radnych, 

„przeciw” – brak, 

„wstrzymało się” –brak. 

 

Komisja Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska przy 5 głosach „za” braku 

głosów „przeciw” oraz braku głosów „wstrzymuję się” przyjęła zaproponowany 

porządek posiedzenia Komisji.  

 

Punkt 3. Przyjęcie protokołu Nr 6 z 11 grudnia 2024 roku. 

Pan Przewodniczący Komisji poinformował, że protokół został udostępniony  

w systemie eSesja, następnie zapytał, czy są uwagi do protokołu. Wobec braku uwag 

zapytał kto jest za przyjęciem protokołu Nr 6 z 11 grudnia 2024 roku. 

 

„za” głosowało – 5 radnych, 

„przeciw” – brak, 
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„wstrzymał się” – brak. 

 

Komisja Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska 5 głosami „za” braku głosów 

„przeciw” oraz braku głosów „wstrzymuję się” przyjęła protokół Nr 6 z 11 grudnia 

2024 roku. 

 

Punkt 4. Działalność Społecznej Straży Rybackiej. 

 

Pan Przewodniczący Komisji poinformował, że materiały zostały udostępnione  

w systemie eSesja. Następnie poprosił Pana Piotra Potrzyszcza Komendanta 

Społecznej Straży Rybackiej o przedstawienie informacji. 

 

Pan Piotr Potrzyszcz poinformował, że Społeczna Straż Rybacka korzysta z pojazdu 

terenowego, przekazanego przez Starostwo Po01wiatowe w Kraśniku. Dodał, że w 

roku 2024 w skład SSR Powiatu Kraśnickiego wchodziło 40 strażników działających 

w 6 grupach terenowych przy Kołach Polskiego Związku Wędkarskiego:   

- Kraśnik Miasto; -Kraśnik FŁT;  

- Kraśnik Zarzecze;  

- Zakrzówek;  

- Urzędów;  

- Annopol.  

Obecnie liczba strażników wynosi 34.  

 

Pan Piotr Potrzyszcz wyjaśnił, że posiadane środki finansowe na działalność 

Społecznej Straży Rybackiej Powiatu Kraśnickiego wydatkowano na eksploatację 

samochodu i łodzi z silnikiem spalinowym oraz zakup obuwia i kamizelek SSR. 

Ponadto jak co roku zorganizowano szkolenie dla strażników, w którym uczestniczył 

Komendant Państwowej Straży Rybackiej w Lublinie. W 2024 roku przeprowadzono 

139 kontroli, w tym na wodach górskich 17 kontroli. Ponadto liczba 

przeprowadzonych nocnych kontroli wynosiła 41, wykonano 12 kontroli z łodzi. 

Społeczna Straż Rybacka skontrolowała 1181 osób, w tym na wodach górskich 48 

osób. Ujawniono 9 wykroczeń, co do których nałożono 9 mandatów. Dodał, że 

posiadanie dokumentów podczas wędkowania jest ważne, ponieważ mandat za 

nieposiadanie dokumentów wynosi min. 500 zł. Sporządzono również 7 informacji do 

Państwowej Straży Rybackiej o podejrzeniu popełnienia wykroczenia. Dodał, że 

wspólnie z Państwową Strażą Rybacką przeprowadzono 2 patrole, w których brali 

udział strażnicy grup terenowych. Strażnicy SSR Powiatu Kraśnickiego spędzili na 

kontrolach w sumie 287 godzin. W 2024 roku przejechano 1672 km przy 

wykorzystaniu samochodu SSR. Poinformował, że powiadomiony został Urząd Miasta 

w Kraśniku o podejrzeniu skażenia wody powodującego masowe śnięcie małży na 

Kraśnickim Zalewie. Badania wody wykonane przez Powiatowy Inspektorat Sanitarny 

oraz badania małży wykonane przez Państwowy Instytut Weterynarii w Puławach nie 
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potwierdziły skażenia, jak też nie przyczyniły się do ustalenia powodu śnięcia małży. 

Następnie wyjaśnił, że działalność w 2025 roku będzie ukierunkowana na zacieśnienie 

współpracy i zwiększenie liczby wspólnych patroli z Państwową Strażą Rybacką,  

w celu ochrony przyrody i ujawniania osób popełniających przestępstwa i 

wykroczenia przeciwko obowiązującym przepisom Ustawy o Rybactwie 

Śródlądowym. 

 

Pan Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. 

 

Pan Radny Stefan Stachula zapytał co mogło być powodem śnięcia małż.  

 

Pan Piotr Potrzyszcz wyjaśnił, że powodem było zanieczyszczenie wody. Dodał, że 

nie musiało być znaczne zanieczyszczenie, ponieważ małże są wyznacznikiem 

czystości wody i nawet nieznaczne wpłyniecie do zbiornika substancji trujących może 

spowodować śnięcie małż.  

 

Pan Radny Stefan Stachula poinformował, że SSR wkłada dużo pracy w ochronę wód, 

za co należą się podziękowania. 

 

Pan Piotr Potrzyszcz poinformował, że odbędzie się szkolenie podczas którego, będą 

wręczane podziękowania dla grup terenowych, jak również dyplomy imienne dla 

strażników najbardziej zaangażowanych. W związku z powyższym Pan Piotr 

Potrzyszcz zwróci się z wnioskiem do Zarządu Powiatu o przygotowanie takich 

podziękowań.  

 

Pan Przewodniczący Komisji zapytał czy liczba przeprowadzanych kontroli wynika  

z opracowanego planu pracy, czy inne czynniki decydują o przeprowadzeniu kontroli. 

 

Pan Piotr Potrzyszcz wyjaśnił, że członkowie grup terenowych należących do 

Polskiego Związku Wędkarskiego muszą przeprowadzić co najmniej 4 kontrole na 

kwartał. Dodał, że wskazana liczba kontroli pozwoli na odpisanie 4 % składki dla 

Koła. Wyjaśnił, że środki te przeznaczane są na paliwo, delegacje lub na wyposażenie. 

 

Pan Przewodniczący Komisji zapytał o liczbę strażników patrolujących rzeki.  

 

Pan Piotr Potrzyszcz wyjaśnił, że partole są dwu osobowe.    

 

Pan Przewodniczący Komisji zapytał czy niski poziom wód przyczynia się do ilości 

ryb w rzece.  
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Pan Piotr Potrzyszcz wyjaśnił, że ryby szukają głębszych wód, zimniejszych dlatego 

połowy powyżej ujścia Sanny w miejscowości Janiszów połowy są bardziej korzystne. 

Wędkarze narzekają, że odcinek lubelski Wisły, który jest mało rybny.    

 

Komisja Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska przyjęła informację dotyczącą 

działalności Społecznej Straży Rybackiej. 

 

Punkt 7. Sprawy bieżące. 

 

Pan Przewodniczący Komisji poinformował, że pojawił się dylemat dotyczący nazwy 

imprezy organizowanej w lipcu. Impreza nosiła nazwę Festiwal Maliniaki, w roku 

2024 nazwa ta została zmieniona na „Barawy Lata”, z uwagi na niską cenę malin. 

Pojawiały się również głosy sadowników, którzy informowali że nie ma czego 

świętować. Wyjaśnił, że Zarząd Powiatu prosi o wskazanie nazwy uroczystości. 

 

Pan Radny Krzysztof Skórski poinformował, że można powrócić do nazwy „Festiwal 

Maliniaki”. 

 

Pan Radny Stefan Stachula wyjaśnił, że w tej kwestii należy opierać się na opinii 

publicznej. 

 

Pan Radny Mariusz Socha dodał, że Festiwal Maliniaki kojarzy się konkretnie z 

regionem. Uważa, że należy powrócić do nazwy Festiwal Maliniaki. 

 

Pan Radny Stefan Stachula dodał, że impreza powinna nosić nazwę Festiwal Maliniaki 

niezależnie od tego, czy jest urodzaj czy nie. Dodał, że cena malin nie jest zależna od 

Powiatu, a od innych uwarunkowań. 

 

Pan Radny Mariusz Socha dodał, że do ARiMR wpłynęło 3000 wniosków na dopłaty. 

Świadczy to o tym, że w Powiecie Kraśnickim uprawą malin zajmuje się duża część 

rolników. Następnie Pan Radny zapytał o Ośrodek Wsparcia Rolnictwa, czy udało się 

pozyskać pomieszczenia dla tej instytucji. Dodał, że docierają do niego głosy, że nie 

udało się wesprzeć instytucji. 

 

Pan Przewodniczący Komisji poinformował, że ponownie poruszy ten temat na 

posiedzeniu Zarządu Powiatu.   

 

Pan Radny Marek Kołtun poinformował, że pojawił się pierwszy przypadek 

wścieklizny u kota w Powiecie Kraśnickim w Gminie Mircze. W związku z 

powyższym można spodziewać się kolejnych przypadków. Pan Radny wyjaśnił, że 

służby uruchomiły odpowiednie procedury zapobiegawcze i sytuacja jest 

monitorowana.  
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Pan Radny Stefan Stachula dodał, że na jednym z posiedzeń Komisji Pani Dorota 

Klimek Powiatowy Lekarz Weterynarii informowała, że wścieklizną zagrożone są 

koty, w związku z tym należy je szczepić, ponieważ oddalają się od domostw. Dodał, 

że populacja lisów znacznie się zwiększyła i stanowią zagrożenie, ponieważ mogą 

roznosić tą chorobę. 

 

Pan Przewodniczący Komisji poinformował, że sesja Rady Powiatu w Kraśniku 

odbędzie się 29 stycznia 2025 roku w sali konferencyjnej Zespołu Szkół nr 3  

w Kraśniku. 

 

Punkt 8. Zamknięcie obrad Komisji. 

 

Wobec wyczerpania porządku obrad Pan Przewodniczący Komisji o godz. 15.30 

zamknął posiedzenie Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska,  

w dniu 22 stycznia 2025 roku. 

 

 

Protokołowała       Przewodniczący Komisji 

  

Dorota Huber                             Henryk Flis
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